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Love

Love ةحبالم

Love is Kinship

المودةُ قَرابةٌ

.ـ الإمام عل (علَيه الّسلام): المودةُ قَرابةٌ مستَفادة1ٌ

1– Imam Ali (a.s.) said, ‘Love is acquired kinship.’[Tuhaf al-’Uqul, no. 97]

2ةالقَراب إل ةودن‏المم جوأح ةودالم ةُ إلالقَراب :(لامالّس لَيهع) عل ـ الإمام.

2– Imam Ali (a.s.) said, ‘Love does not need kinship so much as kinship needs love.’[Nahjul Balaghah,
Saying 308]

That Which Brings About Love

ما يورِث المحبةَ

3عوالتَّواض ، ِفقالر سنوح ، الخُلق سنةَ: ححبالم نوجِبي ثلاث :(لامالّس لَيهع) عل ـ الإمام.

3– Imam Ali (a.s.) said, ‘Three things bring about love: good temperament, kindness, and
humbleness.’[Ghurar al-Hikam, no. 4684]
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4ذْلوالب ،عوالتَّواض ، ةَ: الدِّينحبالم ثلاثةٌ تُورِث :(لامالّس لَيهع) ادقالص ـ الإمام.

4– Imam al-Sadiq (a.s.) said, ‘Three things bring about love: piety, humbleness, and generosity.’[Tuhaf
al-’Uqul, no. 316]

Those Who Must Not Be Endeared

تُهدوم غنبن لا يم

5لَه فاءن لا وكَ مۇد ننَحلا تَم :(لامالّس لَيهع) عل ـ الإمام.

5– Imam Ali (a.s.) said, ‘Love for the commoners [in society] breaks up like the breaking up of clouds,
and dissolves like the dissolving of the mirage.’[Ghurar al-Hikam, no. 9872]

.ـ الإمام عل (علَيه الّسلام): أسرعُ الموداتِ انْقطاعاً مودات الأشْرار6ِ

6– Imam Ali (a.s.) said, ‘The friendships that are the quickest to break are the friendships made with
evildoers.’[Ghurar al-Hikam, no. 3124]

7رشقَوماً ح بن أحه‏ِ ، فإنّ مال كَ لغَيرِ أولياءۇد فه‏ِ، أوتُصال داءأع باكَ أنْ تُحإي :(لامالّس لَيهع) عل ـ الإمام
.معهم

7– Imam Ali (a.s.) said, ‘Beware of loving the enemies of Allah, or of harbouring affection for other than
the friends of Allah, for verily man will be resurrected with those whom he loves.’[Ghurar al-Hikam, no.
2703]

The Blindness of Love [from Perceiving the Truth]

حيلُولَةُ الحبِ عن المعرِفَةَ

8مصو ي معء يَّكَ للشبح :(هآل و لَيهع هال َّلص) ِ‏هال ـ رسول.

8– The Prophet (S) said, ‘Your love for a particular thing makes you blind and deaf.’[‘Awali al-La’ali, v. 1,
p. 290, no. 149]



9ساوِيهم حن قُبع اءمحبوبِ، واُذُنُه صعايِبِ المةٌ عن‏ميمع بحالم ينع :(لامالّس لَيهع) عل ـ الإمام .

9– Imam Ali (a.s.) said, ‘The lover’s eye is blind to the defects of the beloved, and his ear is deaf to the
ugliness of his misdeeds.’[Ghurar al-Hikam, no. 9872]

The Sign of Love

ِبةُ الحملاع

. ـ الإمام عل (علَيه الّسلام): من أحبكَ نَهاك10َ

10– Imam Ali (a.s.) said, ‘He who loves you forbids you [from committing sin].’[Ghurar al-Hikam, no.
7718]

11رِهبذِك شيئاً لَهِج بن أحم :(لامالّس لَيهع) عل ـ الإمام .

11– Imam Ali (a.s.) said, ‘He who loves something constantly mentions it.’[Ghurar al-Hikam, no. 7851]

The Believers’ Intense Love for Allah

هل نينؤمالم ِبدَّةُ حش

ـ الإمام الحسين (علَيه الّسلام) ـ ف الدعاء المنسوب إليه ـ: أنت الّذي أزَلْت الأغْيار عن قُلوبِ أحبائكَ حتّ لَم12
دَلاونَكَ بد ضن‏رم دكَ؟! لَقد خابجن ون فَقَدَكَ؟! وما الّذي فَقَد مدَ مجواكَ... ماذا ووا سبحي.

12- Imam al-Husayn (a.s.) said in one of his supplications, ‘It is You Who removed the strangers from
the hearts of Your lovers so that they never love other than You… What does the one who loses You
find [besides You]?! And what does the one who finds You lose [out on]?! He indeed fails who is
satisfied with a substitute for You.’[Bihar al-Anwar, v. 98, p. 226, no. 3]

13هواُم وأبيه هن نَفْسم إلَيه به‏ُ أحونَ الي ّه‏ِ حتالإيمانَ بال لرج حضملا ي :(لامالّس لَيهع) ادقالص ـ الإمام
.وۇلْدِه وأهله وماله ومن النّاسِ كلّهِم

13- Imam al-Sadiq (a.s.) said, ‘Man’s faith in Allah will not be pure until Allah becomes more beloved to



him than his own self, his father, his mother, his children, his wife, his wealth, and all people.’[Bihar al-
Anwar, v. 70, p. 25, no. 25]

. ـ الإمام الصادق (علَيه الّسلام): القلب حرم اله‏ِ ، فلا تُسن حرم اله‏ِ غَير اله‏14ِ

14- Imam al-Sadiq (a.s.) said, ‘The heart is the sanctuary of Allah, so do not lodge other than Allah in
Allah’s sanctuary.’[Jami al-Akhbar, p. 518, no. 1468]

. ـ الإمام الصادق (علَيه الّسلام): الحب أفْضل من الخَوف15ِ

15- Imam al-Sadiq (a.s.) said, ‘Love [of Allah] is better than fear [of Him].’[al-Kafi, v. 8, p. 129, no. 98]

That which Brings About the Love of Allah

ما يورِث حب اله‏ِ

16تبحم بتجوو ، ف فينتَعاطللم تبحم بتجوو ، ف ِينتَحابللم تبحم بتجدُ ، ويامحم :عراجحديثِ الم ـ ف
للمتَواصلين ف، ووجبت محبت للمتَوكلين علَ ، ولَيس لمحبت علَم ولا غايةٌ ولا نهايةٌ ، وكلَّما رفَعت لَهم علَماً
. وضعت لَهم علَماً

16- It is related in the tradition of the Prophet (S)’s Ascension, ‘O Muhammad, My love is due to those
who love each other for My sake, and My love is due to those who are kind to each other for My sake,
and My love is due to those who maintain communication with each other for My sake, and My love is
due to those who trust Me, and there is no ensign, end or culmination to My love, and whenever I raise
an ensign for them I lower another ensign for them.’[Irshad al-QulUb, no. 199]

17علَيه ضتا افْتَرمم بعبدي بأح إل بما تَحب :ه‏ُ تباركَ وتعالال قال :(لامالّس لَيهع) ادقالص ـ الإمام.

17- Imam al-Sadiq (a.s.) said, ‘Allah, Mighty and Exalted, says, ‘The servant endears himself to Me by
no better means than what I have made obligatory upon him.’[al-Kafi, v. 2, p. 82, no. 5]

ـ الإمام الصادق (علَيه الّسلام): إذا تَخَلّ المؤمن من الدُّنيا سما ووجدَ حلاوةَ حبِ اله‏ِ ، وكانَ عندَ أهل الدُّنيا18
شْتَغلوا بغَيرِهه‏ِ فلَم يال ِبةُ حلاوح طَ ، وإنَّما خالَطَ القَومقد خُول كأنَّه.

18- Imam al-Sadiq (a.s.) said, ‘When the believer abandons this world, he is elevated and finds the



sweet taste of Allah’s love; he appears to the people of this world as if he is confounded in his mind,
whereas truly it is they who have confounded the sweetness of Allah’s love such that they do not occupy
themselves with other than Him.’[al-Kafi, p. 130, no. 1]

Those Whom Allah Loves

الَّذين يحبهم اله‏ُ

19فّتَعفالم فيفالع ليمالح ِيالح بحه‏َ يإنَّ ال :(هآل و لَيهع هال َّلص) ِ‏هال ـ رسول.

19- The Prophet (S) said, ‘Indeed Allah loves the bashful, clement, chaste and virtuous servant.’[al-Kafi,
v. 2, p. 112, no. 8]

.ـ الإمام زين العابدين (علَيه الّسلام): إنَّ اله‏َ يحب كل قَلبٍ حزين ، ويحب كل عبدٍ شَور20ٍ

20- Imam Zayn al-Abidin (a.s.) said, ‘Indeed Allah loves every sorrowful heart and loves every grateful
servant.’[al-Kafi, p. 99, no. 30]

ـ الإمام الباقر (علَيه الّسلام): إنّ اله‏َ يحب المداعب ف الجماعة بلا رفَثٍ ، المتوحدَ بالفرة ، المتَحلّ بالصبرِ ،21
لاةبالص تَباهالم.

21- Imam al-Baqir (a.s.) said, ‘Allah loves the one who is jolly among people without being obscene, is
monotheistic in his thought, adorned by patience, and priding himself with the prayer.’[al-Mahasin, v. 1,
p. 456, no. 1056]

The People Loved Most by Allah

أحب النّاسِ إلَ اله‏ِ

22إلَيهِم ببحي الّذين ،هّم بحقهموأقْو ،عبادِهم لهه‏ِ أنْفَعال ه‏ِ إلبادِ الع بأح :(هآل و لَيهع هال َّلص) ِ‏هال ـ رسول
عالُهوف عروفالم .

22- The Prophet (S) said, ‘The most beloved of Allah’s servants to Him are those that are the most
useful to His servants, and the most persistent of them in establishing His right, those who endear virtue



and its practices.’[Tuhaf al-’Uqul, no. 49]

ـ الإمام الصادق (علَيه الّسلام): أحب العبادِ إل اله‏ِ عز وجل رجل صدوق ف حديثه ، محافظٌ عل صلَواته وما23
الأمانَة ع أداءم ، ه‏ُ علَيهال ضافْتَر .

23- Imam al-Sadiq (a.s.) said, ‘The most beloved of people to Allah, Mighty and Exalted, is a man who
is truthful in his speech, careful about his prayer and all that Allah has made obligatory for him, along
with returning whatever he is entrusted with.’[Amali al-Saduq, p. 243, no. 8]

The Corollaries of the Love of Allah

مايتَرتّب علَ محبة اله‏ِ

24ةبادالع سنح همبداً ألْهه‏ُ عال بإذا أح :(لامالّس لَيهع) عل ـ الإمام.

24- Imam Ali (a.s.) said, ‘When Allah loves a servant He inspires him with good acts of
devotion.’[Ghurar al-Hikam, no. 4066]

ـ الإمام الصادق (علَيه الّسلام): من سره أن يعلم أنَّ اله‏َيحبه فلْيعمل بطاعة اله‏ِ ولْيتَّبِعنا ، ألَم يسمع قَول اله‏25ِ
غَفُور هالو مذُنُوب مَل رغْفيو هال مبِبحي ونفَاتَّبِع هونَ البتُح نتُمن كا قُل» :(هآل و لَيهع هال َّلص) هلنَبي وجلعز
!رحيم »؟

25- Imam al-Sadiq (a.s.) said, ‘Whoever would like to know that Allah loves him must work in the
obedience of Allah and follow us. Has he heard not the speech of Allah, Mighty and Exalted, to His
Prophet (S): “Say, ‘If you love Allah…”?[al-Kafi, v. 8, p. 14, no. 1]

The Status of Man’s Position with Allah

ميزانُ المنزِلَة عندَ اله‏ِ

ـ الإمام الصادق (علَيه الّسلام): من أراد أنْ يعرِف كيف منزِلَتُه عندَ اله‏ِ فلْيعرِف كيف منزِلَـةُ اله‏ِ عندَه ، فإنَّ اله‏26َ
هن نَفْسه‏َ مبدُالالع نزِلما ي ثلبدَ مالع نزِلي.

26- Imam al-Sadiq (a.s.) said, ‘Whoever wants to know the status of his position with Allah must first



find out what status of position Allah holds with him, for Allah places the servant in the same position
whereat the servant places Allah with respect to himself.’[Bihar al-Anwar, v. 71, p. 156, no. 74]

The Sign of Man’s Love for Allah

هالإنسانِ ل ِبةُ حملاع

ـ رسول اله‏ِ (صلَّ اله علَيه و آله): علامةُ حـُبِ اله‏ِ تعال حـب ذِكرِ اله‏ِ ، وعلامةُ بغْضِ اله‏ِ تعال بغْض ذِكر27ِ
وجل ه‏ ِعزال .

27- The Prophet (S) said, ‘The sign of [man’s] love of Allah is the love of the remembrance of Allah, and
the sign of [man’s] hatred towards Allah is his hatred towards the remembrance of Allah, Mighty and
Exalted.’[Kanz al-’Ummal, no. 1776]

ـ الإمام الصادق (علَيه الّسلام) ـ فيما أوح اله‏ُ تعال إل موس (علَيه الّسلام) ـ: كذب من زَعم أنَّه يحبن فإذا28
!جنَّه اللّيل نام عنّ، أليس كل محبٍ يحب خَلْوةَ حبيبِه؟

28- Imam al-Sadiq (a.s.) said, regarding what Allah, most High, revealed to Prophet Moses (a.s.), said,
‘He lies who claims that he loves Me, yet when the night covers him up he sleeps away from Me
[forgetting Me]. Is it not that every lover loves to be alone with his beloved?!’[Amali al-Saduq, p. 292, no.
1]

The Highest Position

المنزِلَةُ البرى

29وإنّه، علَيه تُهضا افْتَرمم َإل بأح ءبدي بشع َإل به‏ُ: ما تَحبال قال :(هآل و لَيهع هال َّلص) ِ‏هال ـ رسول
قنْطالّذي ي سانَهول ، به ربصالّذي ي هصروب ،به عسمالّذي ي هعمس كنت تُهببفإذا أح ، هباُح ّحت لَةبالنّاف َإل بتحبلَي
طَيتُهأع ألَنوإذا س ،تُهبأج عانبها، إذا د مشي الّت لَهبها ، ورِج شطبي الّت دَهوي ، به.

29- The Prophet (S) said, ‘Allah, Mighty and Exalted, says, “My servant endears himself to Me with
nothing more beloved to Me than what I have made obligatory upon him, and he endears himself to Me
through performance of the supererogatory prayers until I love him. Once I love him, I become his
hearing with which he hears, his sight with which he sees, his tongue with which he speaks, his hands
with which he acts, and his foot with which he walks. When he calls Me I answer him, and when he asks



Me I grant him.”[al-Mahasin, v. 1, p. 454, no. 1047]

The Incongruity of the Love of Allah Combined with the Love of
the World

عدَم اجتماع حبِ اله‏ِ وحبِ الدُّنيا

.ـ رسول اله‏ِ (صلَّ اله علَيه و آله): حب الدُّنيا وحب اله‏ِ لا يجتَمعانِ ف قَلبٍ أبدا30ً

30- The Prophet (S) said, ‘The love for Allah and the love for the world cannot ever coexist in one
heart.’[Tanbih al-Khawatir, v. 2, p. 122]

.ـ الإمام الصادق (علَيه الّسلام): واله‏ِ ، ما أحب اله‏َ من أحب الدُّنيا ووالَ غَيرنا31

31- Imam al-Sadiq (a.s.) said, ‘By Allah, Allah does not love him who loves this world and befriends
other than us.’[al-Kafi, v. 8, p. 129, no. 9]

Enjoining the Love of Allah

الحث عل تَحبيبِ اله‏ِ

ـ رسول اله‏ِ (صلَّ اله علَيه و آله): قال اله‏ُ عز وجل لداوود (علَيه الّسلام): أحبِبن وحبِبن إل خَلْق . قال: يا32
ونبم ذلكَ أحلَه ترم ، فإنَّكَ إذا ذَكندَهع أيادِي راذْك :كَ ؟ قالخَلْق كَ إلِبباُح يفكَ ، فبم أنا اُحنَع ، ِبر.

32- The Prophet (S) said, ‘Allah, Mighty and Exalted, said to Prophet David (a.s.), “Love Me and
encourage My creatures to love Me.” He said, ‘My Lord, I do love You, but how can I encourage Your
creatures to love You?’ Allah said, “Remind them of My blessing and kindness, for if you remind them of
that they will love Me.”[Qasas al-Anbiya’, p. 205, no. 266]

To Love for the Sake of Allah

الحب ف اله‏ِ



33ه‏ِ تعالال ف غْضه‏ِ والبال ف بمالِ الحالأع لأفْض :(هآل و لَيهع هال َّلص) ِ‏هال ـ رسول .

33- The Prophet (S) said, ‘The best of practices is to love for the sake of Allah and to hate for the sake
of Allah, most High.’[Kanz al-’Ummal, no. 24638]

34ه‏ِ، ووالِ فال ف ضه‏ِ ، وأبغال بِب فه‏ِ، أحـ: يا عبدَ ال ـ لبعضِ أصحابه (هآل و لَيهع هال َّلص) هال ـ رسول
ّـ حت هياموص لاتُهص تثُرالإيمانِ ـ وإنْ ك مطَع لججِدُ ربذلكَ، ولا ي ه‏ِ إلايةُ الو لا تُنال ه‏ِ، فإنَّهال ه‏ِ، وعادِ فال
.يونَ كذلكَ، وقد صارت مؤاخاةُ النّاسِ يومم هذا أكثَرها ف الدُّنيا ، علَيها يتَوادونَ ، وعلَيها يتَباغَضونَ

34- The Prophet (S) said to one of his companions, ‘O servant of Allah! Love for the sake of Allah and
hate for the sake of Allah, and befriend for the sake of Allah and contest for the sake of Allah, for Allah’s
guardianship is attained only by that, and man will not find the taste of faith — though his prayers and
fasting be much — unless he behaves thus. In this present day, the brotherhood and friendship of the
people are mainly for the sake of this world; they love each other for its sake and hate each other for its
sake.’[‘Ilal al-Shara’i’, p. 140, no. 1]

35اً لأخيهبما حما أشَدَّهلُهكانَ أفْض نانِ قَطُّ إؤمم ما الْتَق :(لامالّس لَيهع) ادقالص ـ الإمام.

35- Imam al-Sadiq (a.s.) said, ‘No sooner do two believers meet than the better of them is he who loves
his brother more.’[al-Mahasin, v. 1, p. 411, no. 937]

36لَه فلا دِين ،الدِّين عل ضبغولَم‏ ي الدِّين عل بحن لَم يم لك :(لامالّس لَيهع) ادقالص ـ الإمام.

36- Imam al-Sadiq (a.s.) said, ‘Every single person who does not love for religion or hate for religion
has no religion.’[al-Kafi, v. 2, p. 127, no. 16]

ـ الإمام الجواد (علَيه الّسلام): أوح اله‏ُ إل بعضِ‏الأنبياء: أما زُهدُكَ ف الدُّنيا فَتُعجِلُكَ الراحةَ ، وأما انْقطاعك37َ
إلَ فيعززُكَ بِ ، ولن هل عاديت ل عدُوا ووالَيت ل وليا؟

37- Imam al-Jawad (a.s.) said, ‘Allah revealed to one of the prophets, “Your asceticism in this world
hastens your comfort, and your devotion to Me endears you to Me. But did you oppose an enemy [of
Mine] for My sake or did you befriend a friend for Me?” [Tuhaf al-’Uqul, no. 455]

The Love of the Prophet (S) and His Household (a.s.)

لامالّس لَيهِمه (عبيت وأهل (هآل و لَيهع هال َّلص) النب بح)



ـ رسول اله‏ِ (صلَّ اله علَيه و آله): لا يؤمن عبدٌ حتّ أكونَ أحب إلَيه من نَفْسه ، وتَونَ عتْرت إلَيه أعز من38
هن ذاتم إلَيه بأح ونَ ذاتوت ،هلن أهم إلَيه بأح لونَ أهوي ، هتتْرع.

38- The Prophet (S) said, ‘Man is not considered a believer until I am dearer to him than his own self,
my household dearer to him than his own household, my family dearer to him than his own family, and
my being dearer to him than his own being.’[‘Ilal al-Shara’i’, p. 140, no. 3]

39تيب لوا أهبه‏ِ ، وأحال ِبحل ونبوأح ،همعن نم م بهغْدوكما يه‏َ لوا البأح :(هآل و لَيهع هال َّلص) هال ـ رسول
بحل.

39- The Prophet (S) said, ‘Love Allah for the blessings that He bestows on you every morning; love me
because of the love of Allah; and love my household because of love for me.’[‘Ilal al-Shara’i’,]

ـ قال رسول اله‏ِ (صلَّ اله علَيه و آله): من أحبنا أهل البيتِ فلْيحمدِ اله‏َ عل أولِ النّعم. قلت: وما أول النّعم؟40
تُهوِلاد تن طابم نا إبحولا ي ،ةالوِلاد يبط :قال .

40- The Prophet (S) said, ‘He who loves us, the holy household, let him praise Allah for the first
blessing.’ He was asked, ‘What is the first blessing?’ to which he replied, ‘Legitimate birth, for only he
loves us whose birth [i.e. conception] is legitimate.’[Mishkat al-Anwar, no. 81]

ـ عن الحارِثِ الهمدان: أتيت‏أميرالمؤمنين (علَيه الّسلام) ذات يوم نصف النَّهارِ، فقال: ما جاء بكَ؟41

أ بيدِهمـ وأو كَ هذهلُغُ نَفْستَب يثح :نواطم ثَلاثة ف صادِقاً لَتران إنْ كنت :(لامالّس لَيهع) ه‏ِ . قالكَ والبح :قلت
.إل حنْجرته ـ وعند الصراط، وعند الحوضِ

41- It is narrated in al-Da’awat on the authority of al-Harith al-Hamdani, ‘One day I went to visit the
Commander of the Faithful (a.s.) at noon. He asked, ‘What has brought you here?’ I answered, ‘By
Allah, it is love for you.’ He said, ‘If you are truthful, you will see me at three positions: when your soul
comes to this - and then he pointed to his throat –, on the Bridge [outstretched over Hell], and at the
Heavenly Waters.’[al-Daaawat, p. 249, no. 699]

.ـ الإمام الباقر (علَيه الّسلام) ـ ف قوله تعال: «فَقَدِاستَمسكَ بِالعروة الۇثْقَ»ـ: مودتُنا أهل البيت42ِ

42– Imam al-Baqir (a.s.) said, regarding the verse of Allah, most High:“He has held fast to the firmest
handle” [Qur’an 2:256], said, ‘It is love for us, the Prophet’s household (ahl al-bayt).’[Nur al-Thaqalayn,



v. 1, p. 263, no. 1054]

The Conditions for Loving the Household

لامالّس لَيهِميتِ (عالب أهل ِبح طُ فشتَرما ي)

ـ الإمام الباقر (علَيه الّسلام): واله‏ِ ، ما معنا من اله‏ِ براءةٌ ، ولابينَنا وبين اله‏ِ قَرابةٌ، ولا لَنا عل اله‏ِ حجةٌ ،43
ولانَتَقرب إل اله‏ِ إ بالطّاعة، فمن كانَ منم مطيعاً له‏ِ تَنْفَعه ولايتُنا ، ومن كانَ منم عاصياً له‏ِ لَم تَنْفَعه ولايتُنا .
!ويحم لا تَغْتَروا! ويحم لاتَغْتَـروا

43- Imam al-Baqir (a.s.) said, ‘By Allah, we have no acquittance from Allah, nor is there kinship
between Allah and us, nor do we possess a [special] argument against Allah, nor do we attain proximity
to Allah except through His obedience. So whosoever from among you is obedient to Allah, our
friendship will benefit him, and whosoever from among you is disobedient to Allah, our friendship will be
of no use to him. Woe unto you, do not be deceived! Woe unto you, do not be deceived!’[Wasa’il al-
Shi’ah, v. 11, p. 185, no. 4]

Ordeals to Secure Love

لوِلاءل لاءالب

44لَتَهافَت بلج نبعليه‏السلام: لَو أح عل الإمام :(لامالّس لَيهع) ـ الإمام عل .

44- Imam Ali (a.s.) said, ‘If a mountain were to love me, it would crumble.’[Nahjul Balaghah, Saying 111]

45- ه إنَّهلاء جِلْبابا ؛ فوالذْ للبيتِ : فاتَّخالب م أهلبُحلا ّه ، إنوال :فقال لرج عليه‏السلام إذ جاءه الباقر الإمام
. سرعُ إلَينا وإل شيعتنا من السيل ف الوادي ، وبِنا يبدأ البلاء ثُم بِم ، وبِنا يبدأ الرخاء ثُم بِم

45- Imam al-Baqir (a.s.), when a man came to him saying, ‘By Allah, I love you O Household of the
Prophet’, replied, ‘Then wear the garment of tribulation, for by Allah it overcomes us and our followers
faster than the flood in the valley. Tribulation begins with us and then you, and prosperity too starts with
us and then you.’[Amali al-Tusi, p. 154, no. 255]



Man is with Whom He Loves

بن أحم عم رءالم

46بن أحم عم رءالم :(هآل و لَيهع هال َّلص) ِ‏هال ـ رسول.

46– The Prophet (S) said, ‘Man is with him whom he loves.’[Kanz al-’Ummal, nos. 24684-24685]

ـ سأل رجل رسول اله‏ِ (صلَّ اله علَيه و آله) عن‏الساعة، فقال: ما أعدَدت لَها؟ قال: ما أعدَدت لَها كبيراً، إ أ47
تببن أحع مم فأنت :قال .ه‏َ ورسولَهال باُح ّن .

47- A man asked the Prophet (S) about the Final Hour, to whom he asked in turn, ‘What have you done
to prepare for it?’ The man replied, ‘I have not prepared much for it, but I do love Allah and His
Messenger.’ The Prophet said, ‘Then you will be with whom you love.’[Kanz al-’Ummal, no. 25553]
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